
Referat af Landsbyforum Styregruppemøde. Dato: mandag 
d. 17. juni 2024. Sted: Køge Rådhus, 4600 Køge 

1. Valg af ordstyrer og referent 

 Ordstyrer: Pauline 
 Referent: Pauline 
 Dagsorden blev godkendt. 

2. Status på Landsbyforum de sidste par år 

 Ny styregruppe nedsat sidste år. 
 Første styregruppe etableret i 2016 i forlængelse af Landdistriktspolitikken. 
 Har fungeret mere som samtaleforum end handlingsforum. 
 Nogle succeser, fx restriktioner om tung trafik, men generel følelse af manglende 

fremskridt. 
 Kommunikationsproblemer mellem politikere og borgerrepræsentanter. 
 Behov for bedre kommunikationsstrukturer og flere forslag fra landsbyerne. 
 November 2022 KPU-møde førte til bredere dialog med flere landsbyer. 
 Mangel på succeshistorier og prioritering af møder; planlægges 2-3 møder årligt 

fremover. 

3. Hvordan skal vi forstå Landsbyforum/styregruppens rolle i forhold til 
Landdistriktspolitikken? 

 Drøftelse af om landdistriktspolitikken skal genbesøges og tilpasses. 
 Behov for mødelokaler uden kommunal administration, evt. via skoler. Leif og Mie 

følger op. 

4. Er styregruppen et inspirationsforum for politikere og 
borgerrepræsentanter - eller skal det formulere selvstændige forslag? 

 Borgerrepræsentanter skal indsamle lokale problemstillinger til næste møde. 
 Ønske om konkrete forslag fra borgerrepræsentanter til videre politisk 

behandling. 
 Landsbyforum skal facilitere dialogen med forvaltningen. 

5. Hvilke områder i kommunen er egentlig omfattet af Landdistriktspolitikken? 

 Omfatter det åbne land, områder mellem landsbyer, landdistrikter og landsbyer. 
 Landsbypuljen undtager større byer. 



6. Formulering af nye "guidelines for styregruppen" 

 Drøftelse af definitionen af en landsby og vigtige beskyttelsesområder. 
 Overvejelser om politikken skal genbesøges og tilpasses. 

7. Beslutning om dialogmøde, hvor der kan vælges borgerrepræsentanter, 
samt emne/emner til dialogmøde. 

Næste dialogmøde kort efter sommerferien; Pauline og Jesper fastsætter dato. 

 Orienteringspunkter til kommende møder, fx trafiksikkerhed, lån af lokaler, 
kommuneplan 2025, biodiversitet, klimaskovgruppen, solcelleparker og 
kommunikation. 

 Prioritering af punkter til næste møde, resten gemmes til kommende møder. 

8. Eventuelt 

 Pauline sender interessante sager til Jesper, Niels og styregruppen. 
 Næste møde i september, evt. i Borup Kulturhus eller lignende sted. 
 Behov for bedre orientering til borgerne ved større kommunale beslutninger. 
 Tidligere dialog med borgerne og planlægning af borgermøder. 
 Landsbyforum annoncering senest d. 18. september. 

Mødet afsluttet med aftaler om opfølgning på diverse punkter og planlægning af 
fremtidige møder og dialogmøder. 

 
 


